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Bezoek ook eens onze website: www.windvogel.nl
Like ons op Facebook.com/dewindvogel
Volg ons op Twitter: Twitter.com/de_windvogel
Join us op Instagram: @de_windvogel
Connect op: nl.linkedin.com/company/de-windvogel

Dat hebben jullie  
snel gedaan!
Zo klinkt het de laatste tijd als ik mensen 
vertel dat wij het windpark Oeverwind in 
Vlaardingen dit jaar nog gaan opleveren. 
Dat het niet zo is, weet ik ondertussen heel 
goed. Het ontwikkelen van een windpark 
op land is werk van lange adem: de inge-
wikkelde ruimtelijke procedures en talloze 
vergunningen, het fragiele draagvlak en de 
politieke golfbewegingen. Staat het park 
op een vliegroute, hinderlijk voor radars, te 
dicht op een weg, te dicht op het water, te 
veel in het zicht, te dicht op een fietspad? 
Is er een andere nutsvoorziening in de buurt 
waar wij rekening mee moeten houden? 
Zou de molen kunnen vallen op een hoog-
spanningskabel bijvoorbeeld?  
Alles wordt van tevoren uitvoerig uitgezocht, 
besproken en uitgesloten. De milieueffecten 
in kaart gebracht. Een natuuronderzoek 
jaarrond gedaan. De eventuele gevolgen 
voor de biodiversiteit moeten zijn gecom-
penseerd. Daar is ook een plan voor nodig 
uiteraard. En dan heb ik het nog niet eens 
gehad over de omwonenden: die van nu, 
maar ook van de toekomst. Omdat wij in 
veel gevallen rekening moeten houden met 
woningbouw in 2040 waar nu nog weiland 
is. Het bestuur begint overigens echt af 
te tellen tot wij samen met VEC de twee 
coöperatieve molens gaan zien rijzen in 
Vlaardingen. 

Nee, zeg mij maar niet meer dat wij een 
windpark ‘snel’ hebben gerealiseerd. Ergens 
is het natuurlijk hartstikke frustrerend, als 
coöperatie die het doel heeft om duurzame 
energie te bevorderen. Maar een zorgvuldig 
proces doet recht aan alle deelbelangen in 

een klein land waar wij de grond soms wel 
voor vier verschillende doeleinden zouden 
willen ontwikkelen. 

Daarom zijn wij trots op de combinaties die 
wij proberen te maken: wind en natuuront-
wikkeling (in samenwerking met Staats-
bosbeheer) in het Oeverbos en wind en 
binnenkort een batterij bij de Amstelvogel. 
Dit smaakt naar meer! Gemeentes vragen 
ons ook in toenemende mate om nieuwe 
innovatieve dwarsverbanden te verzinnen 
om zodoende ook huishoudens met minder 
koopkracht te helpen profiteren van de 
energietransitie. 

Een uitdaging die wij graag aangaan in 
samenwerking met onze lokale partners. 
En wie weet hebben onze leden creatieve 
idëeen om ons samen verder te brengen. 

 
Laetitia Ouillet
Voorzitter De Windvogel
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Local4local kan marktstructuren op 
innovatieve manier doorbreken

Lokale stroom leveren aan lokale afnemers 
tegen kostprijs. Het idee van local4local is 
al zo oud als De Windvogel zelf. Lange tijd 
sloeg het niet aan omdat het opwekken van 
windenergie per kilowattuur meer kostte 
dan reguliere stroom. Maar het kantelpunt 
is bereikt. Sterker nog: we hebben het 
gepasseerd! De kostprijs van groene energie 
is lager dan die van stroom uit fossiele 
bronnen. Een moment dat we moeten 
aangrijpen om te veranderen, om de huidige 
marktstructuren op een innovatieve manier 
te doorbreken. 

Waarom zijn wij als coöperatieve sector op 
aarde? Waarom bouwen wij windmolens? 
Waarom investeren wij in zonne-energie? 
Vanwege de hoge opbrengsten, zodat er 
veel geld in onze coöperatieve kassen vloeit, 
terwijl onze leden de hoofdprijs betalen? Of 
willen wij de mensen zekerheid bieden door 
onze duurzame coöperatief lokaal opge-
wekte stroom direct te verkopen tegen een 
vaste prijs? 

Dat laatste lijkt mij. De Windvogel heeft al 
een eerste stap gezet met het windproject 
in Vlaardingen. Een business case die lastig 
rond te krijgen is met de huidige subsidie-
regelingen. Geldstromen die nu nog zo zijn 
ingericht dat de investeerder gegarandeerd 
zijn geld terugkrijgt. Oude politiek wat mij 
betreft, want duurzame energie is geen 
durfinvestering meer en de SDE hoeft de 
onrendabele top niet langer af te dekken. 
Energie Samen pleit daarom voor een andere 
subsidiestructuur. Voor een tegemoetkoming 
die de burger centraal stelt en niet de in-
vesteerder. Een subsidie die zeker stelt dat 
iedereen energie tegen een redelijke prijs 
kan inkopen. 

De Windvogel verdient nu bakken met geld 
dankzij haar deelneming in de parken bij 

Zeewolde en Drentse Monden en Ooster- 
moer, terwijl de hoop bij het project in 
Vlaardingen is dat aan het eind van de rit de 
kas klopt. Dit verschil staat symbool voor 
de twee richtingen waar de coöperatieve 
wereld nu voor staat. Gaan we voor het geld 
of voor het opwekken van levensvriendelijke 
energie voor onze leden? 

Ik kies voor de tweede route en ben daar-
over positief gestemd. Grote coöperaties 
gaan al aan de slag met local4local en over 
drie jaar zou het zomaar zo kunnen zijn dat 
twintig tot dertig coöperaties direct energie 
leveren aan hun leden. De Windvogel is van 
harte welkom zich hierbij aan te sluiten. 

Siward Zomer

Coöperatief directeur 
Bedrijfsbureau Energie Samen

De Windvogel doet mee 
met Onze Noordzeestroom

Onze NoordzeeStroom wil het 
eerste coöperatieve windpark 
bouwen op de Noordzee, waar 
in 2030 driekwart van het 
huidige elektriciteitsverbruik 
moet worden opgewekt. Via een 
windpark voor en door burgers 
en bedrijven komt Noord-
zee¬stroom beschikbaar tegen 
een stabiele en eerlijke prijs. 
Coöperatie Windunie en Energie 
Samen hebben dit project geïni-
tieerd. De Windvogel is samen 
met Vereniging Participatie 
Wind Op zee en BetuweWind 

partner binnen Onze Noord-
zeestroom. Grunneger Power 
ondersteunt het initiatief.  
windvogel.nl/onze- 
noordzeestroom/

Druktemaker Dolf Jansen 
bezoekt De Amstelvogel

Voor zijn radioprogramma is 
Dolf Jansen langs geweest bij 
onze windmolen in Ouderkerk 
aan de Amstel. Inge Verhoef legt 
bij de Amstelvogel aan hem uit 
waarom de ontwikkeling van 
windenergie zo moeizaam gaat. 
Er zijn te veel loketten. Het in-
terview met Inge was onderdeel 
van de serie Druktemakers in 
alle Staten. Onze Amstelvogel in 
Ouderkerk aan de Amstel is een 
voorbeeld van moeizame politiek 
in Noord-Holland. Luister het 
fragment terug op onze site. 
windvogel.nl/dolf-jansen

Vergunningaanvraag  
voor windmolens  
Noorder IJ-plas

Samen met Amsterdam Wind 
en bedrijfscoöperatie NDSM 
Energie heeft De Windvogel een 
aanvraag voor een vergunning 
ingediend voor het realiseren 
van drie windmolens in het 
gebied van de Noorder IJ-Plas. 
De aanvraag is ingediend bij de 
Omgevingsdienst Noordzee-
kanaalgebied. Zij beslissen of 
Amsterdam Wind een vergun-
ning krijgt. 
windvogel.nl/vergunning- 
aanvraag-noorder-ij-plas

Locatiebezoek  
Emmett Green

Mathijs Tas van Emmett Green 
en Michiel Bron van het be-
stuur van De Windvogel waren 
in februari bij de Amstelvogel. 
Doel van het bezoek was om te 
kijken naar de meest geschik-
te locatie voor de batterij van 
Emmett Green. De Windvogel 
en Emmett Green hebben eind 
vorig jaar een samenwerkings-
overeenkomst getekend om een 
mega-batterij te plaatsen naast 
de windturbine in Ouderkerk 
aan de Amstel.
www.windvogel.nl/ 
locatiebezoek-amstelvogel

Opbrengsten windmolens 

Benieuwd naar de opbrengsten 
van onze windmolens?  
Volg de ‘molenberichten’ die 
maandelijks op onze website 
verschijnen.
windvogel.nl/nieuws

Windturbines Drentse 
Monden succesvol  
door testfase

De Windvogel heeft een aandeel 
in Windpark Drentse Monden 
en Oostermoer. Na de bouw van 
de windturbines in 2021 zijn 
de molens in 2022 getest en 
ingeregeld. Elke turbine doorliep 
dit proces in een eigen tempo. 
Inmiddels is dit voor bijna alle 
turbines nagenoeg afgerond en 
produceren de turbines op een
betrouwbare manier elektriciteit. 
windvogel.nl/terugblik- 
drentse-monden
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Im Koo Spoelstra | Wocozon

“ ZonSamen moet vooral 
een feestje voor en door 
huurders worden” V oor woningeigenaren is investeren in duur-

zame energie eenvoudig. Zij kopen hun 
eigen zonnepanelen en verdienen die in 

korte tijd terug. Ook op de daken van huurwoningen 
van woningcorporaties verschijnen in rap tempo 
zonnepanelen. De daken van appartementen- 
complexen blijven daarentegen onbenut. De  
kosten om zonnepanelen op hoogbouw te leggen 
zijn fors en het is ook ingewikkelder om de op-
brengsten van de zonnestroom onder de huurders 
te verdelen. “Nog 60 tot 70 procent van de daken 
van appartementencomplexen voor huurders is 
leeg”, zegt Im Koo Spoelstra van Wocozon. “Daar 
willen wij met de oprichting van ZonSamen iets 
aan doen.”

Eén euro
Het idee achter de constructie is eenvoudig: 
huurders kunnen voor één euro lid worden van 
de energiecoöperatie ZonSamen en daardoor  
in aanmerking komen voor de Subsidieregeling  
coöperatieve energieopwekking (SCE), de  
opvolger van de Postcoderoosregeling. De subsidie 
is alleen bedoeld voor bewoners die zich verenigen 
in een energiecoöperatie en in het gebied wonen. 
Zij mogen lid worden en delen in de winst. 

Het idee werkt volgens Spoelstra: “We staan nu 
op het dak van het appartementencomplex van 
Woonin aan de Nieuwekade in Utrecht. De 178 
zonnepanelen van elk 370 wattpiek zouden hier 
zonder de constructie met energiecoöperatie 
ZonSamen niet liggen. In totaal heeft Wocozon op 
deze manier veertien postcoderozen in het land 
gerealiseerd met tussen de 110 en 180 panelen 
per dak. Acht projecten liggen nog op de plank.”

Lokale initiatieven
Voor Woonin is de Nieuwekade het eerste gezamen-
lijke dak in Utrecht waarop via de constructie van 
ZonSamen zonnepanelen zijn gelegd. “Wij willen 
graag dat onze huurders ook profiteren van de 
energietransitie”, legt Jens Elbers, Assetmanager 
Binnenstad en Noordwest bij Woonin, uit. “Voor 
ons was dat een belangrijke reden om mee te 
doen met deze pilot.” 

Dat meeprofiteren kan op verschillende manieren. 
Bij dit complex aan de Nieuwekade heeft Woonin 
ervoor gekozen om de huurders die lid zijn van 

ZonSamen een relatief laag bedrag van rond 
de 20 euro uit te keren. De opbrengsten uit de 
zonnestroom die overblijven worden ingezet voor 
lokale initiatieven. Elbers: “In de eerste ronde zijn 
vijftien huurders lid geworden, maar wij hopen 
dat meer huurders zich bij ZonSamen aansluiten. 
Als wij de hele opbrengst aan de leden zouden 
uitkeren, zou er een perverse prikkel kunnen 
ontstaan om mensen te weren. De koek wordt 
dan immers per lid kleiner. Dat is juist niet onze 
bedoeling, vandaar dat wij hebben gekozen om 
het merendeel van de opbrengst in te zetten voor 
verbeteringen in de buurt.” 

Muurschildering
Er was wat uitleg nodig, voordat huurders het 
idee van ZonSamen begrepen en mee wilden 

doen, vult zijn collega Tom Hoijtink, het gezicht 
van Woonin in de wijk en aanspreekpunt voor 
bewoners, aan. “Normaal besluiten mensen zelf 
om een coöperatie te starten. Bij ZonSamen is het 
net andersom: de organisatie is er al en je vraagt 
iedereen zich hierbij aan te sluiten. Wij hebben 
gemerkt dat het dan even duurt voordat mensen 
het initiatief omarmen.” 

Hoe kunnen huurders van appartementencomplexen ook  
meedoen met de energietransitie? Met de oprichting van  
energiecoöperatie ZonSamen bedachten Energie Samen  
en Wocozon een rendabele constructie voor zonnepanelen  
op het gezamenlijke huurdersdak.  
Woningcoöperatie Woonin stapte in en haalde de nood- 
zakelijke dakrenovatie drie jaar naar voren. De Windvogel 
helpt bij de financiering. 
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Van links naar rechts: Jens Elbers, Tom Hoijtink, Frank Schoenmakers en Im Koo Spoelstra   

Jens Elbers
“ ...wij hebben gekozen om het meren-
deel van de opbrengst in te zetten  
voor verbeteringen in de buurt”

Im Koo Spoelstra
“ Deze 178 zonnepanelen zouden hier 
zonder de constructie met energie- 
coöperatie ZonSamen niet liggen”



8 9

WV WV

doorgaan. Gelukkig laten de rentes nu weer een 
dalende trend zien en stijgen ook de kosten minder 
snel, wat het voor ons weer wat gemakkelijker 
maakt om een business case rond te krijgen.”  

Unieke kans
Voor woningcoöperaties als Woonin is het werk en 
de inzet van Wocozon enorm belangrijk, benadrukt 
Jens Elbers. “De overheid verwacht van ons dat we 
meer doen dan het huisvesten van mensen. Wij 
hebben ook een zorgplicht die we waar moeten 
maken.” Tom Hoijtink valt hem bij. “Woonin wil 
graag verduurzamen, maar vooral in de binnen-
stad is dat duur en lastig. De samenwerking met 
Wocozon biedt ons een unieke kans om ook in 
deze dichtbebouwde buurten bij te dragen aan de 
energietransitie. Onze huurders verdienen een 
fijne, gezonde leefomgeving en ZonSamen maakt 
dat mogelijk.” ■

Maar na enige aarzeling zijn bewoners enthousiast,  
is zijn vervolg. “Veel huurders die nu in de apparte- 
menten aan de Nieuwekade wonen, komen uit 
Wijk C dat altijd een hechte buurt in Utrecht is 
geweest en nog steeds is. Zij kwamen al vrij snel 
met het idee om het plein bij het complex op te 
vrolijken met een muurschildering en er is ruimte 
voor meer bewonersinitiatieven.” 

Het bestuur van de energiecoöperatie is nu nog 
in handen van Energie Samen en Wocozon, maar 
de bedoeling is dat de leden dit binnen vijf jaar 
overnemen, zegt Spoelstra. “Wij willen één zetel 
houden, maar verder moet het vooral een feestje 
voor en door huurders worden.” 

Dakrenovatie
Woonin heeft aan de installatie van de zonnepanelen 
bijgedragen door de dakrenovatie van de Nieuwe- 
kade drie jaar naar voren te halen en het dak daar- 
na beschikbaar te stellen. De woningcorporatie 
speelt geen rol in de kosten voor de aanschaf  
en installatie van de zonnepanelen en andere  
hardware zoals omvormers. Im Koo Spoelstra:  
“De complete financiering regelt Wocozon. Daar-
door is het aantrekkelijk voor woningcoöperaties 
om met ons samen te werken.” 

Een verantwoordelijkheid die wel een steeds grotere 
uitdaging met zich meebrengt in de huidige markt 
volgens de manager Complex Operations & Business  
Development. “In een jaar tijd zijn de rentes gestegen  
van 2 naar 5 procent. Tel daarbij de stijgende 
kosten voor zonnepanelen en installatie op en het 
is duidelijk dat het rondkrijgen van een business 

case bijna niet meer haalbaar is. Projecten die  
lopen, maken wij af, maar we willen ook op andere 
daken aan de slag. Het zou zonde zijn als dakopper- 
vlak onbenut blijft.” 

Duurzame energie voor iedereen
“Siward Zomer van Energie Samen zocht contact 
met ons met de vraag of wij samen met energie-
coöperatie Zuiderwind als medefinancier wilde 
meedoen met dit initiatief”, blikt Frank Schoen-
makers van De Windvogel terug. De penning-
meester legt uit dat het bestuur van de Windvogel 
het voorstel voor cofinanciering om meerdere 
redenen zag zitten. “Wij zijn gespecialiseerd in 
de ontwikkeling van wind, maar willen ook graag 
ontdekken wat er komt kijken bij het rendabel 
maken van zonnestroom en zo onze expertise te 
verbreden.” 

Daarnaast past het initiatief heel goed bij De 
Windvogel, zegt hij verder. “Onze missie, meer 
duurzame energie voor iedereen, maken we met 
dit project waar. Het is voor het eerst dat we een 
investering doen, waarvan het rendement niet 
alleen naar onze leden gaat, maar ook naar an-
deren. Verreweg het grootste deel van onze leden 
heeft zelf vermogen om te investeren. Huurders 
hebben dit geld vaak niet. Door mee te doen met 
dit project geven wij hen op een sociale manier 
toegang tot de voordelen van de energietransitie. 
Duurzame energie voor iedereen.”  

Rendement
Hoofdfinancier van ZonSamen is een samen- 
werkingsverband tussen ASN Bank, Rabobank  
en de Triodosbank. Dit blijft zo, maar daarnaast 
doen Zuiderwind en De Windvogel elk voor 
150.000 euro mee. Frank Schoenmakers: “Wij 
stellen het geld beschikbaar als achtergesteld 
vermogen. Normaal is daar een hogere rente 
aan verbonden, maar om de projecten te redden 
nemen wij genoegen met een lager, maar stabiel 
rendement. Zo stellen wij de inleg van onze leden 
zeker en kan Wocozon als uitvoerder verder.” 

Voor de zonnepanelenspecialist die is ontstaan uit 
de woningbouwcorporaties zelf en waarbij vijftig 
sociale huisvesters zijn aangesloten, is het geld 
een welkome aanvulling, bevestigt Spoelstra. “Wij 
werken zonder winstoogmerk: alle opbrengsten 
gaan na aftrek van financierings-, netwerk- en 
administratiekosten naar de huurders. Dankzij het 
geld van Zuiderwind en De Windvogel kunnen wij 

ZonSamen 
Als landelijke energiecoöperatie voor de sociale 

huursector realiseert ZonSamen coöperatieve 

zonneprojecten voor sociale huurders.  

De coöperatie is opgericht vanuit een samen- 

werking tussen Stichting Wocozon en Energie 

Samen. Samen met woningcorporaties maakt 

ZonSamen het mogelijk voor sociale huurders  

om te kunnen profiteren van zonneprojecten  

op daken van woningcorporaties.  

De Windvogel en Zuiderwind steunen dit initiatief  

met een financiering tegen een vastgesteld  

rendement.

Frank Schoenmakers
“ Wij zijn gespecialiseerd in de ontwikke-
ling van wind, maar willen ook graag 
ontdekken wat er komt kijken bij het 
rendabel maken van zonnestroom”

Tom Hoijtink
“ De samenwerking met Wocozon biedt 
ons een unieke kans om ook in dicht- 
bebouwde buurten bij te dragen aan  
de energietransitie. ”

Jens Elbers
“ De overheid verwacht van ons dat  
we meer doen dan het huisvesten van 
mensen. Wij hebben ook een zorgplicht 
die we waar moeten maken”
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“De feestelijke opening van ‘De Windvogel’, 
geeft Broos de Groot als antwoord op de  
vraag over zijn mooiste Windvogelmoment. 

Hij doelt op de eerste molen van De Windvogel, 
een Lagerwey 18/80 die tot 2018 in Bodegraven 
heeft gedraaid. “Toenmalig wethouder Koos  
Karssen heeft in 1994 het lintje doorgeknipt. 
Samen met anderen heb ik de festiviteiten hier 
omheen mogen organiseren. Het was die dag 
gelukkig mooi weer met een beetje wind.”

Windmolentjes
Broos hoorde dat een aantal bewoners plannen 
maakten voor het plaatsen van een windturbine 
in Bodegraven. “Ik sloot mij aan bij de nog jonge 
coöperatie en ben lid van De Windvogel geworden 
en gebleven.” 
Hij was erbij toen de Gouwevogel en de Amstel- 
vogel voor het eerst hun wieken lieten draaien. 
Ook heeft deze Windvanger van het eerste uur 
achter de stand van De Windvogel gestaan op 
verschillende energiemarkten. “We gaven de 
kleine windmolentjes weg om leden te winnen en 
voerden leuke gesprekken met enthousiaste men-
sen. Verder kijk ik met plezier terug op de jaren 
dat ik in het bestuur zat met de oprichters Arnold 
Abbema en Dick van Elk. Het was een leerzame 
periode. De inzet van die twee dwong respect af.”

Molenaar
Broos volgde Albert Jan Wagensveld als molenaar 
van De Windvogel op. “Het wekelijks uitlezen van 
de opbrengsten in kilowattuur op de computer, 
de contacten met de firma Bettink bij storingen 
en onderhoud: het was allemaal nieuw voor me.” 
Molen ‘De Windvogel’ bleef helaas niet zonder 
gebreken, blikt Broos terug. “Het jaar voordat  
ik molenaar werd, is voor de eerste keer de kop 
vervangen. In totaal hebben we drie keer het  
wiekenstel moeten wisselen. Daardoor was de 
molen door de jaren heen maar net kostendek-
kend.” Hoewel naar de huidige maatstaven De 
Windvogel een kleine molen was, kijkt Broos met 
gepaste trots terug op zijn molenaarswerk. “Klein 
of niet, al met al heeft deze turbine wel rond de 
anderhalf miljoen duurzame kilowatturen bij 
elkaar gedraaid!”

Teleurstelling
In 2008 leek het politieke tij gunstig om ‘De Wind-
vogel’ te vervangen door een hogere turbine met 
een ashoogte van 80 meter. Dat dit niet is gelukt, 
is de grootste teleurstelling uit zijn energiecarrière, 

zegt Broos achteraf. “Ik was het enige raadslid 
voor GroenLinks. Twee andere Windvogelleden 
zaten voor een lokale partij in de raad. Met onze 
drie stemmen zou er een ruime meerderheid voor 
de nieuwe molen zijn. Uiteindelijk hebben wij niet 
meegestemd, omdat een aantal mensen vond dat 
er sprake was van belangenverstrengeling. Ons 
lidmaatschap van De Windvogel zou niet samen-
gaan met meebeslissen over dit raadsbesluit.” 
Voor de toekomst van windenergie in Bodegraven 
een onfortuinlijk besluit, want de meerderheid 
verdween als sneeuw voor de zon toen ook twee 
leden van de PvdA zich onverwachts terugtrokken. 

Afscheid
Na 24 trouwe dienstjaren is De Windvogel gestopt 
met draaien en heeft Broos geen windmolentaken  
meer. Samen met Martien Vogelezang ziet hij er  
wel op toe dat het fundament van de molen duur- 
zaam wordt gesloopt. Een toekomst voor nieuwe  
windmolens rond Bodegraven ziet hij op dit moment  
somber in. “We hebben in de afgelopen jaren steeds 
geprobeerd windturbines in de gemeentelijk visie 
te houden langs de N11 en de A12, maar dat lukt 
slecht. Ook omdat de provincie Zuid-Holland 
windenergie in het Groene Hart niet ziet zitten.”

Energiecoach
Ondertussen helpt Broos als oprichter en bestuurs- 
lid van de Energiecoöperatie Bodegraven-Reeuwijk 
de energietransitie vooruit. Eerder is hij samen 
met anderen de coöperatie ‘Zon op Bodegraven- 
Reeuwijk’ gestart. Met een financiële garantstelling 
van de gemeente kon deze coöperatie zo’n vijf- 
duizend zonnepanelen op schooldaken en  
gemeentelijke panden plaatsen. 

Daarnaast is de oud-molenaar werkzaam als 
energiecoach voor de gemeente. “Elke week leg ik 
een huisbezoek af bij inwoners van Bodegraven 
die een afspraak hebben gemaakt voor een onaf-
hankelijk besparingsadvies. Ander werk dan het 
molenaarschap bij De Windvogel, maar op deze 
manier ‘wieker’ ik toch duurzaam verder.” ■

Broos de Groot wiekert 
door, maar neemt  
afscheid als molenaar

Broos de Groot was molenaar van onze eerste molen  
‘De Windvogel’ die tot 2018 heeft gedraaid. Nu is hij  
nog betrokken bij een verantwoorde afbouw van deze 
Lagerwey 18/80. Als molenaar kan Broos dan uitgewiekerd 
zijn, als energiecoach voor de gemeente en bestuurslid 
in de Energiecoöperatie Bodegraven- Reeuwijk blijft hij 
zich inzetten voor meer duurzame energie. 
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‘De Windvogel’ was onze eerste windmolen. Deze 
Lagerwey 18/80 had een vermogen van 80 kilowatt. 
Genoeg om 30 huishoudens te voorzien van schone 
elektriciteit. De wiekdiameter was 9 meter, de as-
hoogte 33 meter en de tiphoogte bedroeg 42 meter. 
De molen is van 1994 tot 2018 in bedrijf geweest.
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1.  Hoe lang ben je al lid? 
Ik ben een groentje bij jullie. Ik doe sinds 
vorig jaar mei mee.

2.  Waarom heb je gekozen voor  
De Windvogel? 
Ik heb dit gedaan op aanraden van 
Andres Bauer van jullie zustervereniging 
Zuidenwind, wie ik zeer hoog heb zitten 
als het gaat om het verder brengen van 
de coöperatieve gedachte.

3.  Wat is jouw mooiste Windvogel- 
moment? 
Dat gaat nog komen, hoop ik, maar 
het zou mooi zijn als ik voor leden een 
bijdrage kan leveren op momenten dat 
het windstil is. We hebben het hele jaar 
energie nodig en niet alleen als de wind 
waait. Waterstof zal daarvoor een heel 
belangrijke oplossing gaan worden.  
Ik werk daar hard aan en neem jullie 
graag mee in mijn droom!

4.  Hoeveel hernieuwbare energie wek je 
zelf (mee) op en hoeveel verbruik je? 
Energie besparen is een thema waarmee 
ik vanuit mijn achtergrond (installatie-
techniek/energietechniek) al mijn hele 
werkzame leven mee bezig ben. Mijn 
zonnepanelen uit de eerste serie zijn  
bijna aan vervanging toe. Met in totaal  
28 zonnepanelen heb ik voor mijn 
stroomverbruik ruim voldoende. Onze 
huidige woning uit 1970 heeft inmiddels 
energielabel A. Ik ben nu aan het kijken 
wat er nodig is om volledig van de meter 
af te kunnen. Denk aan: hybride warmte-
pomp, warmtebuffer, heatpipes, accu- 
opslag en wie weet waterstof thuis.

5.  Welke duurzame keuzes maak je  
zelf in het dagelijks leven? 
Daar ben ik continu mee bezig, zoals je 
kunt lezen. Dit geldt overigens ook voor 
circulair denken. Ik probeer vaak materi-
alen aan een tweede leven te helpen.

 
6.  Aan welk lid van De Windvogel wil jij 

eventueel het stokje van deze rubriek 
overdragen? 
Ik hoop dat Andress Bauer ook lid van 
jullie club is. Ik heb veel respect voor zijn 
zienswijze en hoor graag hoe hij coöpe-
ratieve plannen voor elkaar krijgt.

✱  De Windvogel is een coöperatie voor  
en door burgers met als doel samen de  
productie van duurzame energie in  
Nederland te bevorderen. Wij ontwik-
kelen, plaatsen en exploiteren zelf onze 
windturbines en zonnevelden;

✱  Wind op land is momenteel de meest 
rendabele vorm van duurzame energie  
en levert veel schone energie zonder 
CO2-uitstoot op. Een windmolen is binnen 
een paar jaar terugverdiend. Energetisch 
is een windmolen al in drie tot zes maan-
den terugverdiend; 

✱  Waar mogelijk combineren we wind- 
molens met zonnevelden om zo het 
elektriciteitsnet optimaal te benutten en 
jaarrond energie te leveren;

✱  Onze windmolens zijn voor en door burgers 
gebouwd, en ontstaan als initiatief uit 
de samenleving. Burgers hebben direct 
eigendom en zeggenschap over de eigen 
geproduceerde energie;

✱  De opbrengsten zetten wij duurzaam  
en sociaal in via buurtprojecten in de  
omgeving. De windmolens zijn een 
vliegwiel voor verdere lokale duurzame 
ontwikkeling.

Op dit moment heeft de Windvogel: 
✱  Drie eigen windmolens: de Amstelvogel, 

de Appelvogel en de Gouwevogel; 

✱  Drie zonnedaken, net over de Duitse grens 
op het bedrijf Scheuten Solar Mutisol in 
Gelsenkirchen-Schalke, op de Gesendienste  
Stadtwerke in Gelsenkirchen en op een 
manage in Meppen;

✱  Samen met DEE (Stichting Duurzame 
Energieproductie Exloërmond) bouwen 
wij mee met 16 van de 45 windmolens in 
Drentse Monden en Oostermoer; 

✱  Hebben wij een belang in het windpark 
Zeewolde;

✱  Bouwen wij met Coöperatie Vlaardings 
Energiecollectief (VEC) twee windmolens 
in Vlaardingen.

Met jouw lidmaatschap draag je  
bij aan: 
✱  Het opzetten van nieuwe windmolens en 

zonnevelden, bijvoorbeeld in de gemeentes  
Utrecht en Amsterdam; 

✱  Het ondersteunen van lokale energie- 
coöperaties; 

✱  Investeringen in buurtprojecten zoals de 
renovatie van speeltuin Kinderparadijs 
in 2e Exloërmond en investeringen in de 
lokale natuur, zoals in het Oeverbos in 
Vlaardingen; 

✱  Het mogelijk maken van de productie van 
duurzame energie met inspraak en mede- 
eigenaarschap van burgers in Nederland! 

Waarom wieker jij mee? 
Leden vertellen het zelf. 
Windvanger Marcel 
Vogelsangs beantwoordt 
deze keer onze vragen 
voor deze rubriek.

Wieker  
mee met  
De Windvogel
De Windvogel heeft op dit moment 
meer dan 3400 leden. Waarom 
zou jij daar ook één van moeten 
worden? Wij zetten de belangrijkste 
voordelen op een rij:

Wieker mee en sluit je aan bij  
De Windvogel via www.windvogel.nl. 
Het lidmaatschap is eenmalig  
50 euro met de mogelijkheid om  
direct te participeren voor € 1.000,-. 
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Laetitia, sinds 2020 voorzitter van De Windvogel, kijkt  
terug op een bij vlagen turbulente, maar vooral boeiende  
bestuursperiode. Vooral het aangrijpen van kansen om 
impact te maken, ziet ze als een leuke kant van het  
voorzitterswerk. “Als gezicht naar buiten toe, krijg ik veel 
uitnodigingen om onze stem te laten horen. En dat werkt! 
We slaan wel degelijk een deuk in een pakje boter.”

“De Windvogel zocht specifiek een vrouw 
  of een man onder de 30 als opvolger van 
Siward Zomer en dat sprak mij wel aan”, 

blikt Laetitia terug. De geboren Française kwam in 
2001 voor een afstudeeropdracht naar Nederland 
om niet meer weg te gaan. Ze volgde een cursus 
Nederlands van drie maanden aan de Volksuniversi-
teit, maar heeft de taal pas echt geleerd in haar werk  
bij Nuon. “Vanaf minuut 1 heb ik daar geweigerd  
iets anders te spreken. Dat helpt”, klinkt het nu in 
vrijwel accentloos Nederlands. 

Klimaatakkoord
Hoewel Laetitia De Windvogel nog niet kende toen 
iemand haar in 2020 de vacature voor voorzitter  
doorstuurde, wist ze wel wie Siward Zomer was.
 “We zaten bij de onderhandelingen voor het  
Klimaatakkoord vaak naast elkaar. Hij namens  
de coöperatieve beweging, ik als directeur Energie 
van de TU Eindhoven. Het Ministerie van Econo-
mische Zaken had mij gevraagd om vanuit het 
innovatie- en onderzoeksperspectief een bijdrage 
te leveren.” Laetitia solliciteerde op de vacature 
en werd op de eerstvolgende ALV als voorzitter 
benoemd. Lachend: “Heel grappig, we kwamen er 
toen pas achter dat mijn man al jarenlang lid was 
van De Windvogel. Ik heb me vanzelfsprekend ook 
als lid aangemeld.”

Strategie
De herijking van de strategie van De Windvogel 
was haar eerste belangrijke klus. “Wie zijn wij? 
Hoe verhouden wij ons tot de andere spelers in 
de coöperatieve sector? Leuke onderwerpen om 
over te praten met elkaar. Het was jammer dat 
wij midden in de coronapandemie zaten en alles 
online moesten doen. Daardoor bleef het debat 
wat kleurloos.” En misschien hebben we sommige 
keuzes niet scherp genoeg gesteld, zegt ze terug-
kijkend. “Zo vroegen sommige leden zich later af 
of grootschalige projecten met zon op land wel bij 
De Windvogel passen. Een terechte vraag waar ik 
graag nog een keer met de leden over zou willen 
praten, want er komen veel kansen langs.”

Bestuur
Verder was het verbreden van het bestuur iets dat 
snel moest worden aangepakt, is het vervolg van 
Laetitia die nu voor haar werk de warmtetransitie 
in een wijk van Schiedam begeleidt: “Siward was 
24/7 in touw voor de coöperatie. Ik vind de Wind-
vogel leuk, maar voor mij was meteen duidelijk 
dat ik het voorzitterschap ernaast wilde doen. Dat 

betekende dat er meer mensen in het bestuur bij 
moesten komen.” Dat dit zo goed is gelukt, stemt 
haar nog steeds tevreden. “Kjell Schippers weet 
alles van zonneparken, Erik Korterink is een echte 
windkenner en Michiel Bron heeft ervaring in de 
vakbondsbeweging en weet hoe participatiepro-
cessen en ledenbinding werken. Deze drie men-
sen brengen kennis met zich mee die we in het 
bestuur miste. Daarbij hebben Martien en Frank 
ook een vol takenpakket.” 

Impact
Vooral de kans om het gezicht naar buiten te mogen  
zijn van een landelijke coöperatie, maakt het 
voorzitterschap uitdagend volgens de Française 
die eigenlijk pianiste wilde worden, maar na een 
gebroken pink koos voor de studies economie en 
milieurecht. “Ik krijg veel uitnodigingen, bijvoor-
beeld voor ronde tafels van het ministerie of de 
Tweede Kamer. Ik merk dat ons genuanceerde 
geluid wordt gehoord. In deze debatten slaat De 
Windvogel wel degelijk een deuk in een pakje 
boter.” Ook in de media grijpt Laetitia alle kansen 
aan om impact te maken. Samen met Sabine 
Sluijters belicht ze in de maandelijkse podcast 
Voetnoten recent verschenen rapporten over de 
energietransitie. De moeizame opgave waarvoor 
de Windvogel staat als het gaat om het betrekken  
van inwoners, wordt duidelijk in een groot NRC- 
artikel in december 2021. Optimistisch is ze niet 
over de recente ontwikkelingen. “We willen iets 
goeds doen voor de wereld, maar worden gezien 
als de kwade genius die het landschap komt ver-
pesten. Dat vind ik wel eens moeilijk.” 

Dromen
Het houdt Laetitia niet tegen om te blijven dromen. 
 “Dat wij in 2023 al stappen zetten richting een 
batterij is echt tof. Het zou ook mooi zijn als De 
Windvogel ooit offshore zou kunnen participeren. 
Energie Samen is daarmee bezig, maar het is werk 
van lange adem. De strijd tegen klimaatverandering  
is complex en in dit speelveld vind ik het fijn om  
concreet bezig te zijn. Bijvoorbeeld met ons project  
in Vlaardingen of met de ontwikkeling van de 
windmolens langs de Noorder IJ-plas. Dat is  
realistischer dan jezelf verliezen in grote mee- 
slepende doelen voor de lange termijn.” ■

Laetitia Ouillet | Voorzitter Windvogel 

“  Mijn wens is dat  
De Windvogel ooit ook  
offshore zal participeren”
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“ We willen iets goeds doen voor de wereld, 
maar worden gezien als de kwade genius. 
Dat vind ik wel eens moeilijk”
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“ Dankzij het  
verduurzamings-
fonds van  
De Windvogel  
heb ik extra  
zonnepanelen  
kunnen kopen”

Simon Baake | lid Windvogel

“Bij de Windvogel zagen wij vorig  
 jaar een combinatie van twee 
effecten”, blikt bestuurslid Erik 

Korterink terug. “Onze inkomsten uit 
de energieproductie liepen sky-high 
op, terwijl tegelijkertijd consumenten, 
onder wie leden van de Windvogel, hard 
getroffen werden door de energiecrisis. 
Met een tijdelijk verduurzamingsfonds 
wilden wij iets voor hen terugdoen én de 
energietransitie een stap vooruithelpen.”

Sinterklaas
Geïnspireerd door andere sociale initi-
atieven, kwam het bestuur op het idee 
om een gedeelte van de overwinst door 
de hoge energieprijzen te gebruiken om 
leden te ondersteunen bij hun verduur-
zamingsplannen. Na de nodige organi-
satorische voorbereidingen, waaronder 
het opstellen van de spelregels, kon elk 
lid van De Windvogel tussen 5 oktober 
en – met een knipoog naar Sinterklaas - 
5 december vorig jaar een aanvraag voor 
een geldbedrag uit het verduurzamings-
fonds indienen. 
Erik: “De enige voorwaarde was dat het 
om een verduurzamingsmaatregel moest 
gaan. Mensen mochten tot 2500 euro 
aanvragen, maar een bescheidener aan-
vraag zou meer kans maken op toeken-
ning. Zo wilden wij leden aanmoedigen 
om een lagere subsidieaanvraag te doen, 
of ervoor te kiezen de verduurzamings- 
maatregel gedeeltelijk te laten subsidiëren.  
Dankzij deze spelregel konden we een 
optimaal aantal duurzame plannen  
stimuleren. Een idee dat we hebben  
afgekeken van de SDE-subsidie.”

  Grens
Uiteindelijk zijn alle aanvragen tot duizend  
euro toegekend en de 133 verzoeken 
boven dit bedrag afgewezen. “Sommige  
leden die bijvoorbeeld 1200 euro aan-
vroegen zijn daardoor buiten de boot 
gevallen en ik kan me hun teleurstelling 
voorstellen”, zegt Erik. “Maar we moesten 
ergens een grens trekken.” 

Simon Baake vroeg 700 euro aan en 
kreeg het geld na het overleggen van 
offertes en facturen wel op zijn rekening 

gestort. Trots laat hij de regenton van het 
Nederlandse merk Elho zien. “Ik vind het 
belangrijk om zo lokaal mogelijk mijn 
spullen in te kopen bij ondernemingen 
die duurzaam bezig zijn”, legt hij uit. 
Zoontje Langa van twee kijkt geboeid 
naar het water dat uit het kraantje loopt 
en het gietertje dat voor de ton staat. 
Naast de nieuwe plastic ton staat in  
de groene tuin van Simon nog de oude 
regenton van hout die duidelijk aan  
vervanging toe is.

Op de daken van het huis en garage van  
dit Windvogellid in Laren liggen in totaal 
ruim twintig zonnepanelen. “Om te 
besparen op de vaste kosten, wilde ik 
graag de daken in een keer vol leggen, 
maar we kwamen met het geld in ons 
verbouwingsdepot daarvoor net tekort”, 

legt Simon uit. “Met de bijdrage uit het 
verduurzamingsfonds van De Windvogel 
heb ik die extra zonnepanelen wel kunnen  
kopen.”

Thermische gordijnen
Hoewel meer leden geld voor zonnepane-
len hebben aangevraagd, zijn verreweg 
de meeste aanvragen ingediend voor het 
verwarmen van de woning. Zo vroegen 
veel mensen om een bijdrage voor de 
aanschaf van infraroodpanelen, maar 
ook radiatorventilatoren en slimme 
thermostaatkranen bleken populair. Ook 
het isoleren van de woning stond hoog op 
de agenda van leden met aanvragen voor 
radiatorfolie, vloer- en dakisolatie en 
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Leden met verduurzamingsplannen 
konden vorig jaar een aanvraag 
indienen voor een bedrag uit het 
‘Windvogel Verduurzamingsfonds’. 
Het succes was overweldigend:  
287 leden vroegen een bijdrage  
uit het fonds, van wie 176 een  
bedrag hebben ontvangen. Een  
van de gelukkigen is Windvogel- 
lid Simon Baake. Hij kocht een  
regenton en de laatste paar  
zonnepanelen om zijn dak vol  
te kunnen leggen.

Erik Korterink 
“ Met een tijdelijk verduurzamings-
fonds wilden wij iets voor onze 
leden terugdoen”

Simon Baake 
“ Ik vind het belangrijk om zo  
lokaal mogelijk mijn spullen  
in te kopen”
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tochtstrippen. In de ruim 25 berichten  
die Erik op een gegeven moment dage-
lijks in zijn mailbox kreeg, viel een aan-
vraag voor thermische gordijnen extra 
op. “Wij wisten niet dat die bestonden, 
zo leer je ook nog wat. Dat verzoek heb-
ben we gehonoreerd. Andere aanvragen, 
een aantal leden vroeg bijvoorbeeld een 
bijdrage van 2500 euro voor de aanschaf 
van een warmtepomp, hebben we dus 
helaas moeten afwijzen.” 

Coöperatieve gedachte
In de categorie ‘verlichting tot 250 euro’ 
staat Erik een aanvraag voor ledlampen 
nog helder voor de geest. “Een echtpaar 
van ruim in de tachtig schreef dat ze 
graag hun gloeilampen voor ledverlichting 
wilden vervangen, maar de ladder niet  
op durfden om bij de peertjes te kunnen  
komen. We hebben hun aanvraag toe- 
gekend en een lid bij hen in de buurt  
gevonden om te helpen met het indraaien 
van de lampen. Ik weet geen mooiere 
manier om de coöperatieve gedachte 
vorm te geven.”  

Overwinst
Niet alle leden staan er zo in, geeft hij toe. 
“Op de ALV was er kritiek op het fonds. 
Een aantal leden was er niet blij mee  
dat wij ten koste van het rendement geld- 
bedragen hebben toegekend.” Hoewel hij 
begrip heeft voor hun standpunt, staat 
Erik nog steeds achter de keuze van een 
tijdelijk fonds dat past bij de doelstelling 

van De Windvogel. “We hadden te maken 
met een uitzonderlijke situatie, waarin 
we - in vergelijking met andere jaren - 
veel winst maakten. Dit in een tijd dat 
veel van onze leden te maken kregen met 
enorme energierekeningen. Wij konden 
het niet langer aanzien en wilden iets 
voor hen én voor de verduurzaming van 
Nederland doen. De oprichting van dit 
fonds mocht volgens onze statuten. Bij 
elkaar hebben wij minder dan tien pro-
cent van onze overwinst eraan besteed.”

Waardering
Het merendeel van de leden waardeer-
de het fonds overigens wel, volgens het 
bestuurslid van De Windvogel. “Acht  
procent van de leden heeft een aan-
vraag ingediend en wij ontvingen ook 
van andere ‘Windvangers’ veel positieve 
reacties. We hebben het werk wel wat 
onderschat. Er waren dagen dat ik de 
hele avond bezig was om de ‘tsunami’ 
aan aanvragen in goede banen te leiden, 
maar terugkijkend maakt het enthousi-
asme van het merendeel van de leden 
alles goed.”

Voor Simon Baake is de acht kilowatt 
aan zonnestroom die zijn zonnepanelen 
maximaal kunnen produceren een  
belangrijke stap naar het volledig ver-
duurzamen van zijn huis dat begin deze 
eeuw is gebouwd. “Ik heb een warmte-
pomp in bestelling en de zonneboiler  

is al geïnstalleerd. Voor ons gezin was  
het verduurzamingsfonds echt een  
uitkomst.” ■

De Resultaten

 AANVRAGEN TOEGEKEND AFGEWEZEN 

345 aanvragen 212 aanvragen 133 aanvragen

 287 leden 176 leden 111 leden

 319 kEuro 67 kEuro 252 kEuro

In totaal heeft Erik Korterink 552 mails ontvangen en 414 mails gestuurd naar leden 
voor het verduurzamingsfonds. 

Aanvragen per categorie

Verdeling aangevraagde bedragen
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Erik Korterink
“ Een lid in de buurt heeft ge- 
holpen met de led-verlichting  
van een ouder echtpaar.  
Ik weet geen mooiere manier  
om de coöperatieve gedachte 
vorm te geven”

Erik Korterink
“ Acht procent van de leden heeft 
een aanvraag voor het verduur-
zamingsfonds ingediend”

▲   Aan de linkerzijde bestuurslid 
Erik Korterink en rechts Wind-
vogellid Simon Baake.
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Zaterdag 24 juni 2023

Datum: zaterdag, 24 juni 2023, 11:00 uur
Plaats:  ‘The Green House’ restaurant aan de Croeselaan 16, 3521 CA, Utrecht,  

dat is naast RABO.

1. Vaststelling agenda. 

2. Ingekomen stukken Mededelingen  
 a.   Notulen ALV 15 oktober 2022 (zie website)
 b.   Jaarverslag incl. Jaarrekening 2022 (zie website)

3. Notulen ALV 15 oktober 2022   

4. Jaarverslag en Jaarrekening 2022
4.1 Jaarverslag en Toelichting Jaarrekening 2022
4.2   Reactie van de Financiële Advies Commissie (FAC) op de Jaarrekening 2022
 a.   Mondeling of schriftelijk verslag FAC
 b.   Dé Charge bestuur
4.3 Bestuursvoorstellen 
 a.   Bestemming saldo, 
 b.   Rente 2022 
 c.   Aflossingen en Terugbetaalruimte
4.4 Wijziging bestuurssamenstelling en benoeming FAC-leden

5.  Financieel Plan
5.1  Informatie Memorandum en Ondernemingsplan 2023 

6. Projecten en Strategie
6.1 Windprojecten
6.2  Zonprojecten

7. Rondvraag
 einde ca 12:30 uur.

8. Lunch 

Op windvogel.nl/algemene-ledenvergadering staan de notulen en jaarverslagen  
voor deze Algemene Leden Vergadering.
Aanmelden kan door een mail te sturen naar info@windvogel.nl
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In het jaar 2022 is het ledenaantal van coöperatie De Windvogel met 42 leden toege-
nomen tot 3633.  De toename is onder meer te verklaren door:
•  de participatiemogelijkheden voor  

leden op basis van de financiële  
plannen 2021 en mei 2022;

•  de vernieuwde vormgeving en ver- 
zending van De Windvaan naar alle 
leden in mei en dec 2022;  

•   de voortgang van onze initiatieven  
en deelnames in Vlaardingen,  
Utrecht en Amsterdam;

•  de uitrol van het Verduurzamings-
fonds beschikbaar door en voor leden 
in de periode okt-dec 2022.

In het verslagjaar zijn in totaal zes Bestuursvergaderingen [AB 190 - 195] gehouden 
en heeft het bestuur de volgende besluiten genomen en voorstellen gedaan:   

—	 	start van de redactieraad Windvaan 
Magazine;

—	 		voor de realisatie van de twee wind-
turbines in Vlaardingen is de tenaam-
stelling van de SDE+subsidie overgezet 
naar OeverwindVlaardingen BV;

—	 	start onderzoek in Ouder-Amstel naar 
Natuurwaarden en Luchtvaart/Radar-
veiligheidseisen voor drie moderne 
turbines;

—	 	besluit tot openstelling participatie- 
ronde Voorjaar 2022;

—	 	start van diverse onderzoeken naar 
mogelijke samenwerking met lokale 
coöperaties met PV-initiatieven; 

— 	besluit tot storting van het merendeel 
van het Eigen Vermogen in Oeverwind- 
Vlaardingen BV;

—	 	eerste Windvaan Magazine is naar 
alle leden verzonden met het verzoek 
hierop te reageren;

—	 	besluit tot deelname aan Windproject 
Rijne Energie Utrecht met vier turbines;

—	 	Windvogel penningmeester neemt 
plaats in Raad van Commissarissen 
DEE en oud-bestuurslid neemt plaats 
in Stak van DEE te Borger-Odoorn;

—	 	besluit Opdracht aan Vestas en Stedin 
voor realisatie OeverwindVlaardingen BV;

—	 	start samenwerking en omgevings-
management met vijf coöperaties in 
AmsterdamWind bij Noorder IJ-plas  
in Amsterdam; 

—	 	de uitvoering van de rentebetalingen 
over verstrekte leningen en partici- 
paties aan leden;

—	 	start onderzoek naar de kansen  
en voordelen van energieopslag in  
batterijen bij De Amstelvogel in  
Ouder-Amstel;

—	 	deelname aan Open Monumenten-
dag met het thema ‘Duurzaam’ bij De 
Amstelvogel ter plaatse 11 september 
2022 in Ouder-Amstel;

—	 	besluit tot Financial Close voor Oever-
windVlaardingen BV met ASN-bank;

—	 	start vergunningaanvraag voor vier 
turbines van Windproject Rijne  
Energie Utrecht;

—	 	start openstelling van de aanvraag van 
een gift uit het De Windvogel-Verduur-
zamingsfonds voor coöperatieleden;

—	 	de inzet van een externe kantoor-
kracht voor administratie-werkzaam-
heden;

Algemene ledenvergadering  
Coöperatie De Windvogel ba

Algemeen Jaaroverzicht 2022

vervolg op volgende pagina >
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—	 	besluit tot de intentieovereenkomst 
met Emmet Green en voorbereiding 
realisatie batterijen bij de Amstelvogel 
in Ouder-Amstel;

—	 	besluit tot deelname in het project 
Zon-Samen voor PV op corporatie- 
woningen;

—	 	afsluiting van het De Windvogel- 
Verduurzamingsfonds met 212  
gehonoreerde aanvragen van de  
ruim 280 leden met een verduur- 
zamingsverzoek;

—	 	besluit tot start onderzoek naar  
verschillende mogelijkheden van  
leveringscontracten [PPA] voor  
OeverwindVlaardingen BV;

—	 	tweede Windvaan Magazine is naar 
een select aantal leden verzonden  
met het verzoek hierop te reageren.

De agenda’s en notulen van Bestuursvergaderingen zijn ook steeds ter informatie  
aan de groep belangstellende en actieve leden verzonden. 
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Windmolens en zonnedaken  
De Windvogel in 2022

Het jaar 2022 was een gemiddeld windjaar. 
Onze drie molens hebben in 2022 de on-
derstaande hoeveelheden stroom in kWh 
geleverd, zonder dat bijzondere onderhouds-
maatregelen genomen moesten worden:
Gouwevogel:    657.155 kWh
Appelvogel: 1.013.909 kWh
Amstelvogel: 4.017.850 kWh

Samen hebben de molens  
5.688.914 kWh opgeleverd in 2022. De 
prijzen per kWh zijn in 2022 geëxplodeerd 
waardoor de opbrengsten van Appelvogel en 
Amstelvogel in euro’s onverwacht hoog zijn. 
Op de website wordt maandelijks het over-
zicht van de productie in kWh per molen 
aangegeven.

Opbrengsten Der Sonnevogel
In de loop van 2022 is een verbouwing aan 
het gebouw Gelsendienste uitgesteld. Hier-
door zijn er nog geen contractuele gevolgen  
voor onze zonnedaken. De afgenomen  

productie van Gelsendienste is in onderzoek. 
Onderstaand een overzicht van de drie zonne- 
daken van De Windvogel in Duitsland. 

JAAR kWh

2009 4.971.018
2010 3.888.686
2011 5.151.483
2012 6.059.283
2013 6.524.623
2014 6.839.049
2015 8.209.368
2016 6.875.324
2017 6.888.915
2018 6.718.190
2019 6.459.700
2020 8.981.699
2021 5.271.747
2022 5.688.914

Hiernaast een  
overzicht van  
de drie zonne- 
daken van  
De Windvogel  
in Duitsland:

■

Albers

■

Scheuten Solar 

■

Geisendienst

O
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Algemeen Jaaroverzicht 2022 [vervolg]

Woord van de penningmeester
De financiële cijfers over 2022 zijn op mo-
ment van schrijven – vlak voor de deadline 
van dit magazine – nog niet bekend. Zo 
moeten de cijfers van de Duitse deelne-
mingen nog binnenkomen. Het is echter 
al wel duidelijk dat 2022 een topjaar voor 
De Windvogel is geweest. Maar dat is ook 
niet vreemd met de energieprijzen van 
vorig jaar. Het is dan ook al duidelijk dat we 
de renteverwachting van 5%, zoals in het 
informatiememorandum is genoemd, ruim 
gehaald hebben. We willen zelfs een een-
malige extra bonusrente van 3% bovenop 
de 5% uitkeren. We kiezen er bewust voor 
niet alle winst uit te keren, omdat dit ons in 
staat stelt nog extra investeringen te doen. 
Zo hebben we besloten om te investeren 

in twee zonprojecten. Het eerste is ZonSa-
men (Zie het artikel op pagina 6 van deze 
Windvaan).  
In dit project investeren wij in zonnedaken 
op woningbouwcoöperatieflats, waarbij ook 
de huurders profiteren van de opbrengst. 
Het tweede is Zonnepark Valgenweg Delfzijl. 
Hier helpen we de coöperatie Eemsdelta 
Energiek met het coöperatieve inbrengen 
van het benodigde eigen vermogen. Tot  
zover de eerste indrukken over de financiële 
cijfers van 2022. De exacte cijfers zullen 
ruim voor de ALV worden gepubliceerd op 
de website. 

Frank Schoenmakers
Penningmeester De Windvogel
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Niets van deze uitgave mag worden 

verveelvoudigd, opgeslagen in een 

geautomatiseerd gegevensbestand, 

of openbaar gemaakt, zonder 

voorafgaande schriftelijke 

toestemming van Coöperatie 

De Windvogel. Hoewel aan de 

inhoud van dit magazine de 

groots mogelijke zorg is besteed, 

kan de redactie niet garanderen 

dat informatie te allen tijde en in 

alle opzichten juist en volledig is. 

Aan deze publicatie kunnen geen 

rechten worden ontleend.De WindVaan is gedrukt met biologische inkt op volledig gerecycled  

papier door drukkerij Rijser die met de grootste zonnepaneleninstallatie 

van Waterland 70% van hun eigen energie opwekken. Vanzelfsprekend 

wordt dit magazine verzonden in volledig afbreekbare biofolie.


